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Overleg met ministeries over bekostiging 
onderwijshuisvesting

Verzonden

Geachte leden van de raad,

Het college informeert u met deze brief over het gesprek dat wethouders Wijkhuisen en Heijink 
met ambtenaren van de ministeries van Onderwijs Cultuur en Wetenschap (OCW) en 
Binnenlandse Zaken (BZK) hebben gevoerd, over de bekostiging voor onderwijshuisvesting.

Zoals u bekend hebben wij de ministeries van OCW en BZK meerdere malen aangeschreven over 
de in onze ogen scheve wijze van bekostiging van huisvesting van basisscholen. Bekostiging vindt 
plaats op basis van aantal (jonge) inwoners, in plaats van op het werkelijk aantal schoolgaande 
kinderen, hetgeen volgens ons veel logischer zou zijn. In ieder geval passend in de uitzonderlijke 
Bloemendaalse situatie, waarin sprake is van veel schoolgebouwen en absoluut gezien vooral veel 
buitenleerlingen.

In september 2023 ontvingen wij een inhoudelijke reactie van het ministerie van OCW. Deze 
reactie ging helaas niet gepaard met gewenste en nodige aanvullende financiële middelen, die 
recht zouden doen aan de Bloemendaalse situatie. De minister toonde zich wel bereid om in 
gesprek te gaan en meer te vertellen over welke acties het ministerie van OCW neemt op het 
gebied van onderwijshuisvesting. Wij zijn vanzelfsprekend op dit aanbod ingegaan.

Het gesprek startte met een toelichting van beide wethouders op de gestuurde brieven en de 
uitzonderlijke positie die Bloemendaal heeft als gevolg van het hoge aantal buitenleerlingen op de 
basisscholen. Een en ander heeft tot gevolg dat Bloemendaal voor ruwweg 6 van de 16 
basisscholen geen vergoeding uit het Gemeentefonds ontvangt. Aangevuld werd dat de oplossing 
die de minister in haar brief heeft geschetst (door in gesprek te gaan met buurgemeenten over 
een herverdeling van middelen) oneigenlijk is en ongetwijfeld niets oplevert.

De reactie vanuit het ministerie van OCW hield vooral een inhoudelijke toelichting op de in de 
tweede helft van 2023 gestarte programmatische aanpak onderwijshuisvesting in. Hiervoor wordt 
jaarlijks ruim C 10 mln. vrijgemaakt. De programmatische aanpak richt zich onder meer op het 
verkrijgen en standaardiseren van sturingsdata op gebouw-, portefeuille-, lokaal- en landelijk 
niveau. Ook werkt deze aanpak aan het (door)ontwikkelen en borgen van kennis en het uitwerken

BLOEMENDAAL OVERVEEN AERDENHOUT RENNEBROEK VOGELENZANG

O

ŵ ~

KJ J



-2-

van juridische en fiscale documentatie rond de organisatie van de onderwijshuisvestingsopgave. 
De programmatische aanpak zou moeten leiden tot een efficiëntere (s goedkopere) werkwijze.

De vertegenwoordiger van het ministerie van BZK gaf een uitgebreide toelichting op de werking 
van het Gemeentefonds, dit leverde geen nieuwe gezichtspunten op. Teleurstellend was de 
mededeling dat er binnen de systematiek van het Gemeentefonds geen mogelijkheid is om 
Bloemendaal een aanvullend budget te geven. Dit omdat "iedere gemeente ergens wel nadeel van 
ondervindt, dat is nu eenmaal inherent aan de verdeling via algemene maatstaven".

Wel werd toegezegd dat het voorstel van Bloemendaal, om bij de bekostiging van huisvesting van 
basisscholen toch in bepaalde mate rekening te houden met het werkelijk aantal schoolgaande 
leerlingen, bij een volgende aanpassing weer aan de orde zal komen.

Los van het advies om in overleg te treden met buurgemeenten en aandacht te schenken aan 
programmatische aanpak van onderwijshuisvesting, kon geen van beide ministeries Bloemendaal 
enig perspectief op verhoging van het huisvestingsbudget bieden. Een teleurstellende, maar niet 
geheel onverwachte uitkomst.

Met vriendelijke groet,

burgemeester en wethouders van Bloemendaal,
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